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Německo odstupuje od deklarace 2 % HDP na obranu
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Německá samohybná houfnice Panzerhaubitze 2000 (PzH 2000) 
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Německá vláda v návrhu zákona o rozpočtu odvolala svůj závazek
vyčlenit 2 % HDP na obranu, píše agentura Reuters. Toto
rozhodnutí staví Německo do nepříznivého světla, zvláště po
dřívějších prohlášeních kancléře Olafa Scholze.
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1. Německo stáhlo z návrhu zákona o rozpočtu ustanovení o
přidělení 2 % HDP na obranu;

2. Německo se místo toho zavazuje dosáhnout cíle 2 % HDP v
průměru během pěti let

REKLAMA

3. V novém rozpočtu na rok 2024 Německo plánuje zvýšit
vojenské výdaje o přibližně 1,7 miliardy EUR na 51,8 miliardy
EUR;

Agentura Reuters a německý list Süddeutsche Zeitung získaly
informaci, že německá vláda ustoupila od zákonného
ustanovení zákona o rozpočtu alokovat 2 % HDP ročně na
obranu . Jak napsala agentura Reuters, závazek v návrhu
rozpočtového zákona, který ve středu přijal kabinet kancléře Olafa
Scholze, byl odstraněn. Místo toho německé úřady napsaly, že
se zavázaly dosáhnout cíle 2 % HDP v průměru po dobu pěti let
. Podobně se zavázala i nedávno zveřejněná Národní bezpečnostní
strategie pro Německo . Navzdory tomu, uvedl Politico, v nové
strategii byly plány zavázat se utrácet 2 % HDP na
obranu.Začlenění tohoto cíle do národní bezpečnostní strategie
se však stalo předmětem sporu mezi Scholzovou vládní koalicí
.

ČTĚTE TAKÉ

Německo sází na Ukrajinu a Bundeswehru stále chybí peníze
[KOMENTÁŘ]
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https://defence24.pl/sily-zbrojne/niemcy-stawiaja-na-ukraine-a-bundeswehrze-wciaz-brakuje-pieniedzy-komentarz


3/23

Deník Süddeutsche Zeitung napsal, že ministerstvo
zahraničních věcí, vedené Annalenou Baerbock, protestovalo
proti stanovení 2procentního cíle v návrhu zákona, jak
požadovalo ministerstvo obrany . Mluvčí německé vlády, uvedla
agentura Reuters, odmítl podrobnosti návrhu zákona komentovat.
Agentura dodala, že není jasné, zda Berlín udrží vojenské
výdaje nad touto hranicí poté, co vyčerpá speciální fond ve
výši 100 miliard eur na obnovu schopností Bundeswehru .

Rozhodnutí německé vlády staví Německo do nepříznivého
světla, zejména po prohlášeních kancléře Olafa Scholze, který
v projevu z 27. února 2022, v němž oznámil „Zeitenwende“,
řekl: „Od této chvíle budeme investovat každý rok více než 2 %
HDP do naší obrany .“ Kancléř to také ujistil na červencovém
summitu NATO ve Vilniusu, takže poměrně nedávno Německo
naposledy vydalo 2 procenta svého HDP na obranu v roce
1991, podle statistik Světové banky .

ČTĚTE TAKÉ

Německo snižuje výdaje, ale ne na obranu

Největším zastáncem navýšení obranného rozpočtu je v
současnosti německý ministr obrany Boris Pistorius, který v
rozhovorech opakovaně mluvil o zvyšování výdajů na armádu,
zvláště poté, co se Německo zapojilo do pomoci Ukrajině
vyprazdňováním zásob Bundeswehru. V současné době probíhá v
Německu debata o rozpočtu a následně o výdajích. V červenci
vládnoucí koalice v Německu představila návrh federálního

Němci se chtějí vyzbrojit

https://defence24.pl/polityka-obronna/niemcy-chca-sie-zbroic
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rozpočtu na rok 2024, ve kterém Německo plánuje snížit
sociální dávky a snížit veřejný dluh, ale v roce 2024 zvýšit
vojenské výdaje o zhruba 1,7 miliardy eur, tedy až o 51,8
miliardy eur .

ČTĚTE TAKÉ

Navrhovaný rozpočet počítá v příštím roce s výdaji ve výši 445,7
miliardy eur, což je pokles o přibližně 6 procent oproti letošnímu
roku, přičemž převezme pouze 16,6 miliardy eur nového dluhu, což
představuje výrazné snížení o více než 50 procent. Rozpočet na
příští rok bude prvním, kdo se vrátí k dluhovému limitu
stanovenému ústavou země, protože byl pozastaven na začátku
pandemie koronaviru. Christian Lindner, německý ministr financí,
který rozpočet představil, řekl, že jde o návrat k fiskálním úsporám,
kterými je jeho země proslulá. Navzdory tomu se objevila kritika, že
takové prudké škrty mimo armádu omezí schopnost Německa
zůstat konkurenceschopnou průmyslovou velmocí v globálním
měřítku. Očekává se, že německý Bundestag schválí konečnou
verzi rozpočtu v prosinci.

Německá pomoc Ukrajině je stále nedostatečná

Německo bylo silně kritizováno za to, že nevyčlenilo 2 % HDP
na obranu, zvláště poté, co Rusko rozpoutalo na Ukrajině
rozsáhlou válku . Navzdory tomu, že Německo začalo v
posledních měsících více podporovat Ukrajinu, stále zůstává pod
palbou komentářů za nedostatečnou pomoc. Němci se však snaží
ukázat, že pomáhají. 14. srpna přijel do Kyjeva německý ministr

„Rudý šerif“ zreformuje Bundeswehr? [ROZHOVOR]

https://defence24.pl/geopolityka/czerwony-szeryf-zreformuje-bundeswehre-wywiad
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financí Christian Lindner. Tam se setkáte se svým ukrajinským
protějškem Serhijem Marčenkem. Tématem jednání byla otázka
spolupráce.Německá obranná společnost Rheinmetall tento
měsíc oznámila, že hodlá do konce roku dodat na Ukrajinu
neznámý počet průzkumných dronů Luna NG. Lze je použít
např. pro odposlouchávání. Nedávno Rheinmetall zakoupil 50
tanků Leopard 1 od belgické společnosti OIP Land Systems,
které mají být zrekonstruovány v závodech společnosti v
Düsseldorfu. Nakonec bude na frontu na Ukrajinu dodáno
přibližně 30 tanků.

ČTĚTE TAKÉ

Navzdory tomu je vlna kritiky stále přítomná. Jak nedávno napsal
německý deník Welt, německá vláda přislíbila Ukrajině co
nejdříve dodání výzbroje v hodnotě 2,4 miliardy eur . Ukrajina z
tohoto balíku zatím nedostala téměř nic. Kyjev nutně potřebuje pro
svou protiofenzívu jako 110 Leopard 1 tank, 20 dalších IFV Marder,
18 dalších samohybných protiletadlových děl Gepard, čtyři další
protiletadlové systémy IRIS-T a 26 350 nábojů dělostřelecké
munice. Rovněž byly přislíbeny nesmrtící zbraně, včetně několika
stovek průzkumných dronů, vzdušných přehledových radarů,
tankerů a nákladních aut, vyjmenovávaly noviny.

Ukrajina mimo jiné obdržela pouze 10 tanků Leopard 1 (ze 110
slíbených), jeden radar pro řízení vzduchu, 12 gepardů (z 18),
pouhých 850 nábojů dělostřelecké munice (z 26 350) a osm sanitek

„Německo tvrdí, že velmi silně podporuje Ukrajinu“ [ROZHOVOR]

https://defence24.pl/geopolityka/niemcy-twierdza-ze-bardzo-mocno-wspieraja-ukraine-wywiad
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. za dodávku 11 000 dávek, tři senzory dronů a pět tankových
mostů Biber.

ČTĚTE TAKÉ

Rozhodnutí o zrušení ustanovení o vyčlenění 2 % HDP na obranu a
další neplnění slibů pro Ukrajinu v rámci pomoci bude pro kancléřku
problém ve vztazích s ostatními zeměmi. Zejména ve vztazích s
naší zemí. Polsko je i přes svou menší ekonomiku a menší
příležitosti na špici zemí splňujících požadavky na obranu a pomoc
Ukrajině. Můžete očekávat negativní komentáře vůči Berlínu. Je
však třeba připomenout, že německé výdaje na armádu a polské
výdaje jsou dvě různé věci, protože hodnota HDP našich zemí je
úplně jiná.

Polsko patří mezi země s nejvyššími výdaji 2 % HDP na armádu

Prezident Polské republiky Andrzej Duda během přehlídky 15.
srpna řekl, že Polsko letos vydá na obranu přes 4 procenta
svého HDP. HDP. je 137 miliard PLN . Procentuálně jde o nejvyšší
míru financování v Severoatlantické alianci,“ upozornil prezident.

ČTĚTE TAKÉ

Německo jako garant bezpečnosti: dojde k avizovanému obratu?
[KOMENTÁŘ]

https://defence24.pl/geopolityka/niemcy-gwarantem-bezpieczenstwa-czy-nastapi-zapowiadany-zwrot-komentarz
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Generální tajemník NATO Jens Stoltenberg v polovině března na
konferenci oznámil, že v roce 2022 pouze 7 ze 30 zemí NATO
dosáhlo cíle utratit alespoň 2 procenta HDP. HDP obrany .
Podle výroční zprávy představovaly Spojené státy v roce 2022 70 %
všech výdajů NATO na obranu, které přesáhly 1 bilion dolarů.
Kromě Polska, které v roce 2022 vydalo na obranu 2,42
procenta. HDP, sedm zemí zahrnovalo:

Řecko – 3,54 procenta
USA – 3,46 procenta.
Litva - 2,47 procenta
Velká Británie - 2,16 procenta
Estonsko – 2,12 procenta
Lotyšsko – 2,07 procenta.

Podle Stockholmského institutu pro výzkum míru SIPRI byl
největší nárůst vojenských výdajů v Evropě v roce 2022:

Finsko - (+36 %);
Litva - (+27 %);
Švédsko -(+12 %);
Polsko - (+11 %);

Komentáře (19)

Polský den armády: dvě tváře polské armády

https://defence24.pl/polityka-obronna/swieto-wojska-polskiego-dwa-oblicza-polskiej-armii
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Opice18. srpna (23:31)

@wert: Za prvé: Neodkazoval jsem na výdaje za PO/PSL, protože
je asi evidentní, že není srovnání. Tak nevím, co máš v tomto
případě na mysli. Za druhé: popíráte, že před invazí bylo vypsáno a
rychle zrušeno mnoho výběrových řízení? Také, že často byla
volitelná část více než zaručena? Přečtěte si články z roku 2015,
nemám sílu uvádět tolik příkladů. Dokonce i tzv nemohli koupit
Honkerovy nástupce najednou, i kdyby jen... Záchranář? kde je?
Visla a humr? Stopové množství. Leo PL? Kosmické zpoždění.
T72M1R - na Ukrajině. A vůbec, jaká to vlastně byla "moderka"....
Narew? Nebýt invaze, stále by existoval „v plánech“.

hodnota19. srpna (10:56)

K válce jsou potřeba 3 věci - PENÍZE PENÍZE PENÍZE. A to se
tomuto týmu povedlo. ÚSPĚŠNÉ, tedy účinnost x5. nerozumíš?
Samozřejmě byli zrušeni nebo propuštěni jako švábi. A chvalte je za
to, protože dům se nestaví z hřebene. Zvlášť když máte omezené
zdroje. Nemůžete nahradit Honkera všechny najednou, máte
posádková prdel - kulháte, teď máte KLTV, která může jít do čela V
ČASU W. Teď je čas P. Rozumíte? Ekonomika. Napsal jsem součty
SPENT. Harmonogram Wisła a Homar počítá se splátkami „ve
splátkách.“ Přejete si zaplatit jednorázově na dobírku? Wisła v roce
2019 - 3,3 miliardy; 2020 - 3 miliardy. Himars stojí asi 0,5 miliardy
USD, zaplaceno v roce 2019 - 0,5 miliardy PLN, zbytek v
následujících letech. Dodávky dnes. Moder M1R nám dává ČAS
naléváním kocoviny. Toto je jedna z NEJLEPŠÍCH investic do NAŠÍ
bezpečnosti.
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hodnota19. srpna (13:32)

Bumar je zvětšený postkomunistický depozit VYHLADOVANÝ A
ZNIČENÝ bvrak zakázek a neměl štěstí na vedení - případ
Krystowského. Moderování Loeszrotů je omezeno především
neefektivitou webu. Regenerace převodovky trvá měsíce a může
stát 8 milionů PLN. (jsou texty, že PGZ koupí Renku - ale stalo by
se). Obecně platí, že TŘICET % dílů potřebných pro Leoszrot je
kombinováno na principu „Pan Janek kutil“ z Bumaru nebo jiný
závod vytvoří něco z ničeho – odlije díly pro montáž, protože
Rheinmetal NEMÁ díly! Neúspěch od samého začátku, ale zasáhli
jsme a stalo se, možná dávalo větší smysl je sešrotovat. Ještě
jedna věc. Napoleon měl základní kritérium pro výběr maršálů;
ŠTĚSTÍ. V Polsku se býk otelí pisovistům a powce v dřevěném
kostele padne na hlavu.

Opice19. srpna (15:25)

@wert: Každý může utrácet. Ale ne každý to dělá moudře. Za
obrovské sumy vynaložené na Humra a Harpii jsou přínosy pro
průmysl téměř nulové. Německo: továrna F35. Vlastenec? Také
odsazení hlavy se neodlomí. A utratilo se hodně peněz. To jsou
samozřejmě systémy, které potřebujeme pro včerejšek, ale s
takovými výdaji by člověk měl i požadovat, ne jen platit a brát.
Vznikl takto: Krab, Rosomak, dokonce i Rak, Gawron, Loara
(poslední dva programy jsme propadli), Spike nebo dokonce MJR?
Jaký je rozdíl mezi odběrem z regálu nyní z USA a poté ze SSSR?
Změnili jsme jen Velkého bratra…
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Pankracy19. srpna (00:43)

Německo jako garant míru... Nezní to jako dobrý vtip?? Teď už vím,
odkud pochází heslo: Volební sliby jsou závazné pro toho, kdo v ně
věří. Sholz, stejně jako náš Tusk, slibuje hodně a kromě úsměvu na
tváři se nekoná žádné efekty.

Kybernetická vůle19. srpna (00:39)

Pro Polsko je to velmi DOBRÁ zpráva, že spojenec Moskvy a 1000
let starý „přítel“ Poláků se příliš zbrojit nebude.
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Zpěv18. srpna (00:20)

@rwd: To je náš nepřítel, to je pravda. Na oplátku "nikdo na ně
nezaútočí", jsou nominálně povinni podporovat JINÉ
ATTACKOVANÉ. Ale stejně by to neudělali, takže se mi rozpad
jejich armády líbí. Nicméně ne, jejich problémy nejsou přehnané,
jsou ještě horší než v popisech, jsou na sestupném svahu. Internet
je pomalý, průmysl selhává nebo mizí, kriminalita roste a sociální
systém je přetížený, firmy fungují na FAXE (ano ano), internet za
Albánií. Rozpadá se i infrastruktura. To je síla, ale v mýtech

Popel18. srpna (11:45)

Pokud řeknete, že je to nepřítel, okamžitě na něj zaútočte. PS k
čemu je v tomto bodě diplomacie. Německo je země jako my a je
naší povinností utvářet vztahy na základě rovnosti

Přístav 14518. srpna (14:24)

@Popolupo Jaká rovnost? Po desetiletí se Němci považovali za
nadřazené. Napadli nás a zacházeli s námi jako se zvířaty. Jediné,
co se od té doby změnilo, je, že na nás neútočí. Spojovat by nás
měly pouze ekonomické vztahy, protože jsou to přeci naši sousedé,
ale i v této věci bychom se měli co nejvíce osamostatnit. Německo
nemá nic jiného než ekonomiku. Ani kultura, ani armáda, ani čest.

Autor komentáře19. srpna (00:06)

@Hayven145 - ne po desetiletí, ale po staletí. Dělení bylo
provedeno pod rouškou přivedení civilizace.
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S0ket18. srpna (22:21)

Podvodníci jako vždy teď viděli, že děláme hlídku z východu, chtějí
ochranu zadarmo, ať nám za to zaplatí. Když se mi nelíbí, vždy se
točí.

easyrider18. srpna (20:03)

Američané by měli reorganizovat Alianci. Rozpusťte se v tomto
vzorci a spojte nové NATO 2. Zbavte se balastních států jako
Německo, Francie nebo Turecko. V případě skutečného konfliktu
nepomohou a stejně ublíží. Ať Německo udělá ozbrojené síly EU,
ekologické a nebinární pozitivní.
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Markus17. srpna (20:41)

Čím méně Německo vydává na zbrojení, tím bezpečněji se celá
Evropa (včetně nás) cítí. To je poslední prvek, který povede k úplné
nadvládě Německa nad Evropou.

Popel18. srpna (11:48)

Dominance není jen o svalech. TO je taky mozek. Mají průmysl a
silnou diplomacii. My... průmysl je z 80 procent cizí, což znamená,
že nejsme nezávislá země a naprostý nedostatek diplomacie

Opice18. srpna (12:52)

@Popolupo: Ještě dodám, že plánují s velkým předstihem, trochu
jako Číňané a většinou jednáme „hurá“. Co je vidět na nedbalosti v
našich ozbrojených silách po roce 1989. Nebýt invaze na Ukrajinu,
pokračoval by shon s vyhlašováním objednávek na techniku   a jejich
následným rušením pro nedostatek financí. Dále by každá
objednávka sestávala z 20-30 % garantované části a 70-80 %
volitelné části. To bylo před rokem 2022…
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hodnota18. srpna (16:18)

Monkey@ Vidím dalšího, poněkud bezmyšlenkovitého, symetristu.
Co třeba tři věci potřebné k vedení války? Asi víš co. A teď nějaká
čísla. Navýšení peněz v rozpočtu: 2008-2015 - 53 miliard PLN;
2016-2021- 206 miliard a připočtete-li míru inflace za poslední 2
roky, vyjde to přes 300 miliard. 5x vyšší účinnost, Další "symetrie?
Jedná se o nákupy ZAPLACENÉ PŘED ROKEM 2022 Kraby - 4,6
miliardy; Rakovina - 2,4 miliardy; Piorun - 1 miliarda;
Rescuer/Kormoran - 2 miliardy; Poprad - 1 miliarda; JassmER 2016
- 1 miliarda; Leo PL- 3,3 miliardy; T-72 1,8 miliardy; Bystrá Odra 1,2
miliardy; Wisła-6,3 miliardy F-35 - 3,5 miliardy Himars-0,5 miliardy
Nyní to vyvažte ve "správných" letech, protože máte JASM - 1
miliarda Rosomak 1 miliarda NSM - 0,5 miliard a splacení zbytku F-
16. Pořád to samé?
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Opice17. srpna (22:19)

Němci vždy hráli, hrají a hrát budou svou hru. Nebudou se dívat na
ostatní. Proto bez ohledu na výsledky konfliktů, kterých se účastnili,
vždy zůstali velmocí, a to i jako Pruské království. Jen v minulém
století prohráli dvě světové války, utrpěli zejména v té druhé
obrovské materiální, demografické a politické ztráty. I bez
vynaložení těchto 2 % jejich HDP je jejich rozpočet 14,5krát větší
než náš. Připomínám, že v roce 1939 byl jejich rozpočet na
vojenské účely 13x větší než náš, a také jsem se dočetl, že
rozpočet samotné Luftwaffe na rok 1939 byl větší než součet našich
výdajů na zbrojení (včetně těch skrytých v rozpočtech jiných než
obrany, t. j. ministerstva vojenských věcí, ) z let 1936-1939.
Můžeme si na ně stěžovat, ale na druhou stranu: má cenu je budit?

Popel18. srpna (11:46)

JAKÝ komentář. Stejně jako všichni ostatní, kromě
zmanipulovaných polských politiků je těžko nazvat lidmi
zastupujícími naše zájmy

Opice18. srpna (13:00)

@Popolupo: O našich politicích (je pro mě těžké jim říkat politici)
nevím, co si mám myslet. Podle mého názoru jsou PO/KO fixovaní
na Německo a považují je za nepřekonatelný model, zapomínají na
zájmy Polska, kterému by měli sloužit. Současní vládci mají ovšem
opačný přístup, ale bohužel (zde částečně použiji výraz jednoho z
bývalých ministrů zahraničí) jsou to většinou neschopní amatéři „ze
San Escobaru“. Křičí na všechny strany a máchají šavlemi, místo
aby si sedli, přemýšleli, plánovali a realizovali plán. Nemohou.
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hodnota18. srpna (16:01)

Monkey@ vezměte v úvahu, že v Evropě žádná země nemá tak
zuřivou opozici, která by o své zemi informovala, kdekoli a kdykoli je
to možné. Mezi Gebely, Francouzi atd. socialista a křesťanský
demokrat venku vystupují SPOLU, střetávají se uvnitř země. Máte
příklad Itálie a loňské volební kampaně vyhrály der lejen a dnes
skupina W(ag)eber v Polsku. Vláda je jen tak silná, jak silná je její
veřejná podpora, a to se přímo promítá do vnějšího světa. Přidejte
si s námi aktivní zahraniční zemi. Velmi aktivní a mající spoustu
peněz na nákup politiků, "medióf" "celebrit". A Polská republika se
zhroutila, protože nebyla schopna přeříznout gangrénu. Dnes stačí
volební lístek
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Kryštof3318. srpna (10:34)

Utrácet hodně na „obranu“ není žádné umění, ale trik je utrácet s
rozumem. Radím vám podívat se na strukturu výdajů na obranu v
Německu – je tam menší sociální jistota než v Polsku a více
skutečné obrany. Na druhou stranu by mohli trochu přitvrdit, ale
záleží i na schopnosti armády absorbovat novou techniku, protože
to není jen o stání ve skladech.

Popel18. srpna (11:43)

Přesně tak. Peníze vynaložené na obranu by měly zůstat v zemi
původu a měly by být provedeny v měně země. Utratit miliardy za
nákup vybavení např. v Koreji je: 1. nákup dolarů.. Goldmann na
této transakci vydělá jedné bance v Polsku. Navíc je tato transakce
nebezpečná, protože ji lze spekulovat nafouknutím nebo umělým
oslabením měny že banka bude mít významné procento příjmů z
transakce 2. Peníze daňových poplatníků odtékají z Polska.
Nebuduje si vlastní intelekt. Bohatství země je budováno
mezinárodním obchodem a prodejem technologického vybavení do
zahraničí. Zjednodušeně řečeno – nákup vybavení v zahraničí
kurevsky zruinuje zemi a tím – horší kvalita vzdělání na školách,
větší sociální nespokojenost, větší kriminalita.

od ALBERTA18. srpna (12:26)

Kde je obrana? Realita je taková, že když bude Polsko utrácet
méně, vyzbrojí se lépe a moudřeji než Německo.
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Opice18. srpna (14:39)

@Popolupo: Máš pravdu. V našem oboru však momentálně
nemáme velké možnosti objednávat složitější zařízení. Píšete
trochu opatrně, aniž byste zacházeli do důvodů tohoto a ne jiného
stavu věcí. Nejsme schopni samostatně vyrobit např.: satelity,
pokročilé lodě, téměř žádné motory, bojová letadla, bitevní vrtulníky,
bojové drony, hlavní bojové tanky, střely SAM s dosahem delším
než velmi krátkým, střely ASM, střely SSM s dosah větší než 40 km
ponorky, slušná terénní vozidla 4x4… Některé z těchto schopností
jsme měli, ale zbrojní pole jsme orali vlastníma rukama. Dokonce i
schopnost vyrábět pokročilý střelný prach se teprve obnovuje.

USdown18. srpna (14:31)

Ukrajina loni zaznamenala gigantický nárůst vojenských výdajů,
které dosáhly 44 miliard. dolarů. Navzdory obrovské pomoci ze
Západu – to může být pro Kyjev deprimující. Je to škoda ukrajinské
společnosti, která nese všechny následky spojené s pokračováním
války!
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Pštros-7317. srpna (18:19)

Je známo, že nejbližší spojenec (dočasně trochu problémový)
Rusko pravděpodobně vydává 50 % HDP na obranu, Německo
nemusí.

Autor komentáře18. srpna (8:44)

V Rusku říkají, že 37 % rozpočtu jde na válku.

Popel18. srpna (11:44)

Ano. Stále ale mají 11procentní rovnou daň



20/23

rwd17. srpna (18:42)

Z pohledu Německa jde o logický a pochopitelný krok. Německo je
ekonomická velmoc a to mu dá status světové velmoci, místo v
Radě bezpečnosti OSN a silný vyjednávací argument při jednáních
s USA. miliarda eur, která měla jít na posílení armády, budou
použita na další rozvoj ekonomiky včetně exportu. Nikdo nemá v
úmyslu útočit na Německo, ale všichni usilují o přízeň Berlína,
protože mezinárodní postavení této země je významné,
nesrovnatelně větší než např. Polska. Vnitřní problémy Německa
jsou u nás zveličené, a to neprospívá skutečnému hodnocení síly,
která roste za řekou Odrou. Vždy byli našimi nepřáteli a nyní jsou
obzvláště nebezpeční, protože si na řece Visle dokázali vybudovat
své vlivné agenty, dobře placení moderní jurgely.

hermanaryk17. srpna (22:14)

Německo právě ztratilo stálé místo v Radě bezpečnosti a jeho silná
vyjednávací pozice slábne. Německo je stále mocnost, ale
nespolehlivá ani pro své spojence, špatně řízená a se společností,
která se odvrátila od své politické třídy, protože nemá představu o
budoucnosti. Stále se jim daří zamávat a míchat věci, ale zdá se, že
jsou na sestupném svahu.
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Vixa18. srpna (9:55)

Ach, ty jsi jen příklad toho, jak jinak lze vidět realitu, ha, ha..
Německo je na sestupném svahu, jak píše Hermanaryk. Stárnoucí a
vylidňující se Německo, země, která spoléhala na automobilový
průmysl (výfukové plyny), přišla s nápadem, jak si pomoci: vzít
divochy a zkrotit je a vnutit světu ekománii. Výsledek je krásný -
hordy divochů v říšských ulicích a svět jim dal elektromobily a tady
Němci lžou a kvičí. Navíc vybuchlo ruské plynové potrubí...
Mistrovství světa.

soria18. srpna (11:21)

Demografie je klíčem k moci, bez ní nemůžete být mocností a
nemůžete v této pozici zůstat. A u nich je to navíc jako u nás s
tímhle slabé, takže není potřeba počítat se silou.... Němci se navíc
silně mísí ve své sociální struktuře, což problémy jen urychluje. 30
% lidí v Německu doma mluví jiným jazykem než německy a
německy nemluví.

Orangutan18. srpna (11:02)

To je pravděpodobně dobrá zpráva pro všechny germanofoby na
Visle.
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staryPolák17. srpna (18:52)

11 000 porcí jídla. bez komentáře.

Vixa18. srpna (09:57)

A 5000 helem. Jak to počítají?

Frank Dolas18. srpna (00:15)

Jaká je tato německá pomoc, je vidět z článku. A to je snad pošesté
co čtu o těchto tancích na D24.

Stefan118. srpna (00:08)

Ach spojenci...

Rozczochrany7417. srpna (22:28)

Przecież dla Polski to dobrze że Niemcy nie będą się zbroić. Gdyby
to robili to przecież przeciwko nam. Niemcy byli i są sojusznikiem
Rosji a wrogiem Polski od zawsze. Gdyby Niemcy zaczęli się zbroić
to Polska musiała by mieć dwa razy większa armię niż zamierza
obecnie. Obecnie i tak nie wiemy kto będzie naszym wrogiem w
potencjalnej wojnie: Niemcy, siły ekspedycyjne UE, Rosja czy
Ukraina.
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Buczacza17 sierpień (22:11)

Ciekawostka. Największy wzrost wydatków na cele wojskowe w
krajach sąsiadujących z mosskowią.. A przecież jeszcze 2 lata temu
trolle przekonywały, że to Ukraina nam zagraża. onuce w ogóle a
NATO powinno się rozwiązać...

Kong17 sierpień (19:46)

Evropa by si měla koupit Leoparda a Iris-T za hodně peněz a
Německo bude takhle pokračovat ....??? Za 5 let budou opět špatně
připraveni na další konflikt. Evropané by už neměli kupovat zbraně
od Němců.
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